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SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE CELEBR ADA EN 
PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 14’15 HORES DEL DIA  

ONZE DE MARÇ DE 2008 
 

 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. Bartomeu Alzina Sureda. Batle-President 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 

 Sra. Margalida Bover Vadell 
Sr. José Andrés Gallego Méndez 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
Sra. Maria Orts Rodríguez 
Sr. Mateu Garau Flaquer 

 Sr. Joan Ferrer Flaquer 
 Sra. Maria Isabel Vives Liberal 

Sr. José Medina Suárez 
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sra. Margarita Servera Ferrer 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 
NO HI ASSISTEIXEN: 

Sra. Virgínia Maria Urdangarin de Manuel 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 
Sr. Bernard Boutique 
 

 
Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 
 
 
 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR(4.03.08) .- El Sr. Batle-President 
proposa que aquest punt de deixi sobre la taula, pe r a ser aprovada en 
una pròxima sessió, perquè la Secretaria no ha ting ut temps de lliurar 
l’acta de la sessió celebrada dia 4 de març de 2008  als membres del 
Consistori.  
 

És acceptat per tots els reunits. 
 
II.- EXP. NÚM. 41AG/08: CONTRACTACIÓ: SERVEI DE REC OLLIDA I TRANSPORT 
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DELS RESIDUS SÒLIDS URBANS I GESTIÓ DE LA DEIXALLER IA AL TERME 
MUNICIPAL DE CAPDEPERA.- El Consistori examina l’expedient 41AG/08 
relatiu a la contractació de la gestió del servei d e recollida i 
transport dels residu sòlids urbans i gestió de la deixalleria al 
terme municipal de Capdepera. 
 
 Vistos els informes emès per Intervenció, en data 22 de febrer 
de 2008 i 10 de març de 2008 i de Secretaria, en da ta 27 de febrer de 
2008. 
 

Vist el Dictamen emès por la Comissió Informativa M unicipal de 
Medi Ambient, en sessió de dia 28 de febrer de 2008 . 
 

La Sra. Maria Orts diu que en el primer informe d’i ntervenció 
havia un error i s’ha emès altre nou, que és favora ble a l’aprovació 
d’aquest plec de condicions, perquè hi ha partida p ressupostària 
suficient per vinculació. 
 

Obert el debat, fa ús de la paraula en primer lloc la Sra. Pilar 
García que diu que és una decepció i un balafiament  l’haver hagut de 
pagar 12.000 € per l’encàrrec del nou plec de condi cions tècniques i 
administratives a una empresa, quan el treball esta va mig fet i que 
s’hagués pogut acabar amb el gran equip de tècnics amb que conta 
aquest Ajuntament. 

Engegar un projecte amb aquests canvis, no es pot f er a corre-
cuita, com pretén fer l’equip de govern. El benefic is mediambientals i 
la disminució de tones per a incinerar és qüestió d e treballar molt a 
peu de carrer i informar a les persones que hem de fer que aquests 
beneficis siguin reals. 

Quantes reunions ha tingut la regidora amb l’Associ ació 
Hotelera? Quantes reunions ha tingut la regidora am b bars i 
restaurants? Quantes reunions ha tingut la regidora  amb Associacions 
de Comerciants? I amb la ciutadania? Què pretén la regidora? fer un 
projecte a corre-cuita? 

Abans d’aprovar aquest nou plec, s’hauria d’haver f et una 
campanya informativa; un treball porta a porta; un buzoneo; repetir-lo 
diverses vegades, perquè tant el ciutadà com l’empr esari, com tots els 
usuaris en general entenguem que reciclar és el fut ur; que la neteja 
no solament és qüestió d’empresa, conscienciar que els responsables 
del canvi climàtic som tots en general i que grano a gra els grans 
projectes arriben a ser triomfs. 

Imposar les coses, Sra. Orts, no és bo per a ningú,  ja que el 
que es genera és una estampida en la població; que no es recicli i que 
hagi més brutícia i més coses abandonades en les vo reres. 

El posar la recollida porta a porta solament en un sector de 
Cala Rajada, és dividir als ciutadans en dues class es, uns de primera 
i altres de segona; si es vol fer bé, hauria de fer -se en tot el 
municipi. El plec és prou car com per a haver-lo po gut fer en tot Cala 
Rajada. 

El sistema de poals per a reciclatge en els edifici s és 
preocupant, sobretot en les zones turístiques. La i matge de les poals 
a les 10 de la nit, quan la gent passeja, és un poc  llastimós. Què 
passarà quan la gent no utilitzi aquests poals? Què  han de fer els 
nostres visitants, passar per sobre de la porqueria ? El PP va proposar 
que en algunes zones turístiques s’instal·lessin co ntenidors 
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enterrats, però aquesta proposta no s’ha tingut en compte, com moltes 
altres. 

La contracta és molt llarga i suficientment cara co m per a 
apostar per aquest nou sistema, modern i futurista.  L’equip de govern 
ens parla d’un pla de qualitat i dedicar el 3% del total de la 
contractació a un equip que controli el treball de l’empresa; treball 
fet, treball pagat. Què passa, que ja sabem l’empre sa que s’ha de 
contractar? Hem de vigilar a una empresa que se li va a pagar per any 
1.328.000 € durant 8 anys? Creo que aquest 3% es po dria descomptar 
automàticament i si no ens fiem, sempre es pot fer aquesta labor de 
vigilància i control amb el nostre competent equip de brigada verda. 
 

Seguidament, el Sr. Joan Ferrer diu que té un certi ficat de 
l’interventor sobre la quantitat consignada en la p artida per a aquest 
servei, i és insuficient. Si hem d’acudir ja a la v inculació, altres 
serveis es quedaran sense poder pagar-se. Es té pre ssa per fer una 
cosa alegal; el lògic seria aprovar primer el press upost i després 
aprovar els plecs de condicions. El seu grup està d ’acord amb el 90% 
d’aquests plecs; encara que rebutgen altres coses, com ha indicat la 
regidora Sra. Pilar García, com per exemple la reco llida porta a porta 
solament en una zona de Cala Rajada. Capdepera és e l municipi de 
Mallorca amb la recollida de fems més cara; el sist ema triat generarà 
brutícia i dolenta imatge. 

Per això el seu vot serà en contra, per la qüestió 
pressupostària (si es aproven, el seu grup ho impug narà); pel cost, 
que els sembla excessiu, i pel sistema que s’utilit zarà en Cala 
Rajada. 
 

La Sra. Maria Orts diu que l’aprovació és legal, qu e es fa així 
en moltes administracions. Es pot aprovar. El cost de la recollida és 
el real. S’ha encarregat a una empresa la redacció dels plecs, perquè 
ja estava caducada la contracta anterior, són uns p lecs complicats i 
la tècnica de medi ambient estava de baixa maternal . És un plec fet 
per professionals. És necessari fer el control de q ualitat i no pot 
fer-se solament pels zeladors municipals. Els conte nidors que més 
molesten i donen dolenta imatge són els del centre de Cala Rajada, per 
això s’ha optat per aquesta solució. Així es va inf ormar en les 
comissions.  

Es farà la campanya informativa, però ha de fer-se després 
d’aprovar l’expedient. De totes maneres s’ha inform at a les 
associacions de veïns i a l’Associació Hotelera. De s de la regiduria 
s’han fet moltes declaracions en els mitjans de com unicació informant 
del nou sistema de recollida. Les dades concretes h an de donar-se quan 
el contracte estigui adjudicat. 

S’han acceptat moltes de les propostes del PP; enca ra que no es 
va acceptar la instal·lació de contenidors sota ter ra perquè era molt 
cara; de fet s’està retirant en altres llocs. L’exp edient no s’ha fet 
a corre-cuita, s’ha emprat molt temps i pràcticamen t des que es va 
iniciar el seu treball com regidora de medi ambient  està treballant 
sobre aquest tema. 
 

El Sr. Joan Ferrer diu que quan parla de rapidesa, es refereix a 
les presses per aprovar-lo abans d’aprovar el press upost. Deu existir 
partida suficient, segons la llei. Els contenidors enterrats hagués 
estat una solució millor per a Cala Rajada que la q ue s’ha adoptat. El 
problema de Cala Rajada serà gran i donarà molt tre ball al departament 
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de medi ambient. No té clar on se situaran els cont enidors. El cost és 
molt car.  
 

La Sra. Maria Orts diu que la ubicació concreta de contenidors 
ha d’estudiar-se cas per cas. 
 
 El Sr. Mateu Melis diu:  

En primer lloc, mostrar la nostra gratitud a la Sra . Regidora 
per la seva actitud de haver-nos deixat participar en la confecció 
d’aquest plec. 

S’han recollit totes les propostes de ES GRUP, com la revisió 
del cànon fos l’IPC, que el cost del servei de cont rol a l’empresa 
adjudicatària estigués contemplat al plec de condic ions o que es 
valoràs la contractació de persones amb garantia so cial, entre 
d’altres. 

Així i tot, nosaltres considerem que és un bon plec  de 
condicions, que si ha treballat molt, tant el gover n com l’oposició. 
Esperem que es facin campanyes informatives intense s abans de la 
posada en marxa. 

Ara be: La Sra. Regidora  sap el que pensem Es Grup  referent a 
la seva posada en marxa. Només un petit obstacul: E l seu cost. 
 

Estam parlant d’un plec de condicions que surt al m ig per la 
quantitat de 1.328.600 ’- €. Ja ho he dit, Nosaltre s no qüestionem que 
aquest sigui el seu cost reial. El que si qüestione m es si realment el 
municipi de Capdepera ha de assumir aquest sobrecos t al seu rebut de 
fems. 

Si no me equivocat, actualment el cost es de 553.00 0’- de 
recollida, més 132.000’- de selectiva més deixaller ia 51.478’-  total 
aproximat 736.000’- €. Ara el servei puja a 1.328.0 00’- es a dir un 
sobrecost de 592.000’- € més anualment (100 milions  de pessetes 
anuals) 

I això nosaltres pensem que és una caprichada   de la Sra. 
Regidora de Medi Ambient. Si es pagàs amb dobbers p úblics, entendriem 
que es una prioritat de aquest equip de govern, que  aposta pel medi 
ambient i destina recursos públics, del seu propi p ressupost. Però no 
es així. Aquesta decisió de l’equip de govern  cost arà  592.000’- € 
anuals que se pagaràn directament al rebut de fems tots els ciutadans 
del municipi. 

Nosaltres considerem que no és un bon moment per a pujades 
d’impostos. Ja s’ha pujat l’IBI un 13 %. Amés, cons iderem que les 
taxes, entre d’altres coses, han d’incentivar compo rtaments.  El que 
feis es l’efecte contrari del que se vol aconseguir : Desincentivar que 
la gent recicli, ja que s’incrementarà el rebut de fems en lloc de 
pagar-ho S’Ajuntament, Es a dir: m’he de molestar e n reciclar i 
l’ajuntament me premia amb una pujada del rebut. 

Si aquest cost l’assumís l’Ajuntament, el nostre vo t seria 
distint. 

Però per tot el que  exposat, nosaltres votarem en contra. 
 

La Sra. Maria Orts respon que no és un capritx, és na 
necessitat, però reciclar no és barat. Aquest exped ient és una aposta 
decisiva pel medi ambient.  
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El Sr. Joan Ferrer pregunta si l’equip de govern se rà permissiu 
amb els negocis que tinguin problemes per a instal· lar els 
contenidors.  
 

La Sra. Maria Orts respon que s’estudiarà cas per c as. 
 
El Sr. Mateu Melis diu que el consistori ha de ser molt hàbil en la 
gestió d’aquest servei.  
 

El Sr. Batle diu que es tracta d’una proposta innov adora i 
donarà molts avantatges als ciutadans. 
 

No havent-hi més intervencions, per VUIT  vots a favor (Regidors 
del PSOE, UCAP-UM, EU-Els Verds i PSM-EN) i SIS  vots en contra 
(Regidors del PP i Es Grup), sent disset el nombre legal de membres de 
la Corporació i setze el nombre,   S’ACORDA: 
 
Primer .- Aprovar l’expedient per a la contractació de la gestió del 
servei de recollida i transport dels residu sòlids urbans i gestió de 
la deixalleria al terme municipal de Capdepera. 
  
Segon .- Aprovar el plec de clàusules administratives par ticulars i el 
plec de condicions tècniques que han de regir la co ntractació de la 
gestió del servei de recollida i transport dels res idu sòlids urbans i 
gestió de la deixalleria al terme municipal de Capd epera. 
 
Tercer.- Aprovar el  procediment de contractació obert mitjançant 
concurs i tramitació ordinària. 
  
Quart.- Aprovar l’obertura del procediment d’adjudicació i la 
licitació.  
 
 
 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les quinze hores i v int minuts. 
 
 
 

 


